
Brugerrådet i Ballerup Idrætspark den 17. juni 2024 

 

Vedr. Høringssvar om indførelse af røgfrie idrætsfaciliteter i Ballerup Kommune. 

 

Med henvisning til skrivelse dateret den 23. maj 2024 kan vi oplyse, at emnet har været drøftet på 

seneste Brugerrådsmøde den 6. juni 2024 med følgende resultat: 

Principielt er vi enige i at vi skal have røgfrie idrætsfaciliteter, men er af den opfattelse, at det vil 

være problematisk i nogen områder, som f.eks.: 

- I ”Gryden” (fodbold), hvor der jo vil være udenbys fans/tilskuere tilstede 

- På golfbanen, hvor der vil være udenbys gæste spillere. 

Vi kan således ikke gennemskue, hvordan et forbud i de nævnte områder kan håndhæves i 

”virkelighedens verden” og i givet fald hvordan de frivillige i vores foreninger skal gebærde sig? 

Vi er enige i, at det nævnte forbud i forbindelse med S-togsstationer har haft en præventiv virkning, 
men forbuddet opretholdes/håndhæves jo ikke og man har ved denne indførelse fået et andet 
problem, nemlig ” fritliggende skodder”. 

 
Det nævnte forbud i skrivelsen kan tolkes som omhandlende alle tobaksrelaterede produkter så 
som snus, tyggetobak, e-cigaretter, nikotinposer m.m. Det synes således at gøre forbuddet endnu 

mere problematisk at håndhæve for de frivillige ledere. 

 
Vores opfattelse er: 
 
Såfremt et sådan forbud skal give mening, så skal man gennemføre dette i samarbejde med 
Idrættens organisationer som f.eks DIF/DGU og/eller DBU/DGU og ikke som ”et stand a’lone”, hvor 
de frivillige ledere vil ”komme i klemme”. 
 
Som indledningsvis nævnt er vi positive for ideen, men vi kan ikke gennemskue, hvordan det er 
muligt at håndhæve retningslinjer/forbud efterfølgende i de nævnte eksempler af udendørs 
idrætsfacilitet 
 
På Brugerrådets vegne 
 
 
Rene Almind 
Formand 
 


